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ANBI-verklaring 
Als vereniging die zich inzet voor het algemeen belang beschikken wij over een ANBI-

verklaring van de Belastingdienst. Dat betekent dat giften van donateurs aftrekbaar zijn als 

persoonsgebonden aftrek. Mocht u er ooit aan denken om onze vereniging een gift te doen, 

dan zijn wij vanzelfsprekend van harte bereid u te helpen met alle fiscale aspecten. Op 

verzoek kunnen wij u een kopie van onze ANBI-verklaring toezenden. 
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1. VAN DE VOORZITTER

De eerste grutto’s zijn alweer in het land en steeds meer vogels beginnen aan hun mooie voorjaarslied. 

Terugblikkend was afgelopen jaar een heel bijzonder jaar. Allereerst heeft onze oprichter en oud 

voorzitter Luuc Mur besloten om te stoppen als bestuurslid. Gelukkig kunnen we hem af en toe om 

raad vragen en zullen we hem tijdens de algemene ledenvergadering op 23 april 2024 nog eens extra in 

het zonnetje zetten. 

 

In het kader van ons 50-jarig jubileum in 2022 heeft Luuc in samenwerking met andere bestuursleden 

een prachtig boek gemaakt: ‘Van moeras tot VinkeVEEN, een natuurgeschiedenis’. Dit boek is begin 

2023 gelanceerd en we zijn er als bestuur erg trots op.  

Bijzonder was ook de terechte koninklijke onderscheiding voor Charlotte Smit, onze secretaris. 

 

2023 was niet alleen een bijzonder, maar ook een turbulent jaar. We hebben veel zienswijzen ingediend 

en ingesproken bij gemeente en provincie. In dit tijdsgewricht lijken er steeds meer (landschappelijke) 

uitdagingen te zijn zoals de behoefte aan woningen, de energietransitie met meer zonnepanelen en 

windturbines, maar natuurlijk ook ruimte voor de natuur en water.  

 

Juist het water vraagt in het veenweidegebied extra aandacht. We kunnen niet blijven doorgaan met het 

verlagen van het waterpeil om het landschap aan te passen aan onze wensen. We moeten veel meer 

 inzetten op het op een natuurlijkere wijze omgaan met de natuur.  Dit zal met name veel inspanningen 

vragen van de grootste landgebruikers, de boeren. 

Om de klimaatcrisis en de afnemende biodiversiteit het hoofd te bieden moet de huidige manier van 

boeren drastisch veranderen; minder vee en minder intensief. Dus geen duur geïmporteerd krachtvoer, 

maar eigen gras en hooi. Echte kringlooplandbouw. Deze meer natuurlijke manier van boeren betekent 

ook dat het vee minder ziek zal zijn en dat de kosten zullen dalen. 

 

Talloze studies laten zien dat dit haalbare kaart is en dat bovendien een groot deel van de boeren met 

goede afspraken bereid is om mee te doen. Dit gaat grote winst opleveren voor de natuur en onze 

leefomgeving. Bij deze manier van landbouw gedijen weidevogels en andere natuurwaarden gelukkig 

ook goed. Wie kan hier nu op tegen zijn? 
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Niet alleen de agrariërs moeten zich inzetten voor een meer duurzame toekomst. Ook wijzelf moeten 

onze leefstijl veranderen. Dit kan soms heel eenvoudig. Denk bijvoorbeeld goed na over autogebruik, 

eet minder vlees, verbruik minder energie en wek zelf stroom op met zonnepanelen op het dak. Maar 

er is ook veel te bereiken in de eigen tuin. Verwijder onnodige verhardingen en maak hier ruimte voor 

planten, struiken en als het even kan ook bomen. Zeker als gekozen wordt voor lokale soorten zullen 

insecten en vogels hier dankbaar gebruik van maken. En zo helpt iedereen mee om de opwarming van 

de aarde te verminderen en de biodiversiteit te verbeteren. 

 

Vanuit het bestuur van DGV doen wij, mede namens de leden, nog enkele stapjes extra. Wij geven 

gevraagd en ongevraagd adviezen met betrekking tot onze leefomgeving. 

 

Een groot en belangrijk deel van onze inspanningen richt zich op het nieuwe bestemmingsplan voor de 

Vinkeveense Plassen. Wij strijden al vele jaren voor een goede balans tussen natuur en recreatie. In het 

ontwerpbestemmingsplan Vinkeveense Plassen van 2023 ontbreekt dit evenwicht.  Als we in bepaalde 

zones meer recreatie, m.n. huisjes, toelaten, dan moeten compenserende maatregelen ervoor zorgen dat 

de resterende natuur beter beschermd wordt en er in kwaliteit op vooruit kan gaan. Positief nieuws is 

dat het gebied in Het Meertje inmiddels door de gemeente wordt aangekocht ter compensatie, dat is 

een goed begin. 

Het is verheugend om te zien dat wij steeds vaker medestanders krijgen bij onze inspanningen. Voor 

het bestemmingsplan Vinkeveense Plassen zijn we recent gaan samenwerken met de Kleine Natuur. 

 

Nog recenter zijn de plannen van de gemeente om een 

zogenaamde doorfietsroute aan te leggen op het Bellopad door 

het nieuwe natuurgebied Marickenland en langs de 

Geuzensloot naar de Demmerikse sluis. Nu denkt u misschien 

waarom zou een natuur- en milieuvereniging zoals De Groene 

Venen hierop tegen zijn? 

Er zijn meerdere redenen maar belangrijk is dat er betere 

alternatieven zijn voor zo’n fietspad en dat een fietspad op die 

route veel natuurschade gaat opleveren. En last but not least 

geeft een fietspad waarop alle soorten fietsen de ruimte krijgen 

ook veel overlast voor de wandelaars die juist willen genieten 

van de mooie natuur. Los nog van de kosten die dit nieuwe 

fietspad met zich meebrengt. 

Maar, -en dat is het heugelijke van het afgelopen jaar-, samen 

met DGV komen veel mensen en organisaties in actie om een 

fietspad op het Bellopad te voorkomen. Ook hier lijkt er 

sprake van een kantelpunt bij burgers; er moet echt iets 

verbeteren en men wil zich daar ook voor inzetten! 

 

Deze verandering in de maatschappij sterkt ons in onze activiteiten, en we zien de laatste jaren dat dit 

ook leden oplevert. We blijven ons op volle sterkte inzetten voor de kwaliteit van de natuur en onze 

leefomgeving. 

 

In dit jaarverslag kunt u meer lezen over de belangrijkste onderwerpen van het afgelopen jaar. 

Ik wens u veel leesplezier en hopelijk tot ziens bij een van onze activiteiten. 

 

Gerard Korthals - voorzitter 
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2. VERSLAG ACTIVITEITEN 2023

 

Bestuurlijke en ambtelijke overleggen 

overheden

 

Om in een vroeg stadium geïnformeerd te zijn 

en van gedachten te kunnen wisselen over 

beleid en uitvoering streeft het bestuur ernaar 

om regelmatig met ambtenaren en/of 

bestuurders te overleggen. In 2023 heeft een 

afvaardiging van het bestuur driemaal overlegd 

met ambtenaren van de gemeente De Ronde 

Venen en eveneens driemaal met de Provincie 

Utrecht. Daarnaast heeft de gemeente DRV onze 

vereniging enkele malen uitgenodigd voor een 

bilateraal overleg over het nieuwe bestemmings-

plan Vinkeveense Plassen. Wij hopen dat de 

“natuur-wethouder” het overleg van 2022 met 

de natuurorganisaties in de gemeente zal 

herhalen. Met andere relevante stakeholders, 

zoals Staatsbosbeheer en het recreatieschap, 

hopen we het gesprek nog op gang te kunnen 

brengen.

 

Ontwerpbestemmingsplan Vinkeveense 

Plassen

 

Geen dossier vraagt zoveel jaren zoveel tijd 

(van ons bestuur én van de andere stakeholders) 

als het nieuwe bestemmingsplan voor de 

Vinkeveense Plassen. Het in mei 2023 bekend 

gemaakte ontwerpbestemmingsplan beant-

woordde helaas toch nog niet aan de 

voorwaarden die DGV noodzakelijk acht voor 

b e h o u d e n v e r b e t e r i n g v a n n a t u u r , 

waterkwaliteit en landschap. In onze zienswijze 

van 15 juni 2023 hebben wij aangegeven welke 

aspecten vragen om aanscherping van (de regels 

van) het bestemmingsplan. 

 

Op hoofdlijnen betreft het: 
• Er is onvoldoende onderscheid in zonering. 

De natuurwaarden van de plassen, die de 

NNN-status hebben, en het aangrenzende 

Natura 2000-gebied Botshol worden 

onvoldoende beschermd. In zone III (soms 

geduid als 3) worden te veel voor natuur en 

landschap schadelijke (bouw)activiteiten 

mogelijk gemaakt. En dát terwijl de 

natuurwaarden juist versterkt moeten worden
• In verband met het verlies van NNN 

natuurwaarden als gevolg van de legalisatie 

van meer dan 1.700 illegale bouwsels zijn 

compensatiemaatregelen vereist. De daartoe 

in het bestemmingsplan als natuur te 

bestemmen en in te richten gronden in ’t 

Meertje zijn een eerste aanzet maar DGV 

vindt dat meer legakkers een natuur-

bestemming zouden moeten krijgen. Ook 

zouden in he t p lassengebied meer 

vissenbossen aangelegd moeten worden.
• Het natuurkwaliteitsplan ontbreekt.
• Handhaving van de nieuwe regels is 

onvoldoende geborgd. De eigenaren van te 

legaliseren recreatiewoningen moeten een 

vergunning aanvragen, deze moeten worden 

getoetst, soms moet de eigenaar de woning 

(gedeeltelijk) verwijderen, de legakkers 

behoren volgens de regels te worden beplant, 

etc. etc. Dit proces gaat vele jaren duren en er 

is noch een plan noch een budget waaruit 

blijkt dat hiervoor langdurend voldoende 

deskundige capaciteit beschikbaar zal zijn.
• Er is geen in het belang van de waterkwaliteit 

noodzakelijke adequate oplossing voor de 

vuilwaterafvoer van de recreatieactiviteiten 

op de legakkers. 
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In december 2023 hebben Gedeputeerde Staten 

aan de gemeente ontheffing verleend van het 

verstedelijkingsverbod voor het landelijk 

gebied. Dit verbod staat de legalisering van de 

ruim 1.700 recreatiewoningen op de plassen in 

de weg.  DGV is van mening dat in de 

onderbouwing met name de natuurbelangen 

onvoldoende zijn meegenomen. DGV heeft dit 

standpunt via inspreken bij de Commissie 

Ruimte, Groen en Water van Provinciale Staten 

kenbaar gemaakt.

 

Hopelijk leiden de zienswijzen tot ook voor 

DGV acceptabele aanpassingen van het 

ontwerpbestemmingsplan. De gemeente 

verwacht het bestemmingsplan in najaar 2024 

aan de gemeenteraad te kunnen voorleggen. 

Ook onze vereniging zou dit proces graag eens 

afsluiten.

 

Energietransitie

 

DGV is van mening dat centrale landelijke regie 

bij het vinden van locaties voor zonnevelden en 

windturbines de voorkeur heeft. Zolang daarvan 

geen sprake is houdt DGV de ontwikkelingen 

scherp in de gaten. Uitgangspunt op hoofdlijnen 

is: zon- en windvoorzieningen mogen geen 

schade berokkenen aan de natuur- en 

landschappelijke waarden.

In 2023 heeft DGV de plannen voor het 

zonneveld Magdalenahoeve nauwlettend 

beoordeeld. We hebben acte de présence 

gegeven op de twee inloopavonden die door de 

ontwikkelaar zijn georganiseerd. Ter plekke 

hebben wij onze feedback en input gegeven, 

met name op het gebied van de inrichting van 

het zonneveld (flora) en het maaibeleid. 

Uiteindelijk hebben we in deze fase van de 

ontwikkeling van het plan geen aanleiding 

gevonden voor formele opmerkingen.

 

Wél heeft DGV bezwaar gemaakt tegen een 

(betrekkelijk klein) zonneveld in Vinkeveen. 

Nadere informatie die niet kenbaar was uit de 

tekst van de vergunning maakte dat het bezwaar 

ingetrokken kon worden.

Terwijl de gemeente De Ronde Venen 

windturbines in de gemeente heeft uitgesloten 

heeft de Provincie Utrecht in 2023 onderzoek 

gedaan naar de meest kansrijke gebieden voor 

windenergie in de provincie. 

Vooralsnog heeft dat geleid tot het aanwijzen 

van één potentiële locatie in de gemeente, op 

geruime afstand van ons werkgebied. 

Toch houden we de ontwikkelingen in de gaten 

i.v.m. eventuele precedentwerking (a.g.v. voor 

natuur schadelijke effecten) die voor de 

toekomst een risico kan zijn.

Ingrijpende gevolgen natuur, water, bodem 

en landbouw

Het rijk heeft in 2023 alle provincies gevraagd 

een programma op te stellen voor het realiseren 

van de urgente opgaven biodiversiteits- en 

natuurherstel, een klimaatbestendig bodem- en 

wa te r sys teem en ve rbe te r ing van de 

waterkwaliteit. De Provincie Utrecht heeft in 

juli 2023 een concept programma gepubliceerd: 

het Utrechts Programma Landelijk Gebied 

(UPLG).

In het voor DGV relevante Deelgebied 

Utrechtse Venen zullen deze opgaven 

ingrijpende gevolgen hebben voor natuur, 
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waterbeheer, beperking van bodemdaling en 

stikstofuitstoot en in relatie daarmee de 

landbouw. Denk aan noodzakelijke verhoging 

van het grondwaterpeil om inklink en CO2-

uitstoot te beperken, het inrichten van gebieden 

om water te bergen als het extreem regent en 

water te bufferen voor perioden van droogte. 

Een voor ons gebied belangrijke doelstelling 

van het programma is het realiseren van zgn. 

Aanvalsplan Gruttogebieden, arealen van 

minimaal 1.000 ha met op weidevogels 

afgestemd gebruik en beheer.   DGV heeft de 

provincie o.a. speciale aandacht gevraagd voor 

het inzetten van kwalitatief hoogwaardige 

inhoudelijke en lokale natuurkennis bij de 

beleidsvorming en uitvoering. 

Het bestuur van DGV doet haar best om 

aangehaakt te raken bij de ontwikkelingen in het 

kader van het UPLG.

Natuurontwikkeling in Marickenland

 

Misschien heeft u het al gezien maar de 

nieuwbouw in De Maricken (tussen Wilnis en 

de N212) gaat gestaag door.   Op dit moment 

start  fase 2: hier komen tot aan de N212 meer 

dan 250 woningen. Prima, we moeten en willen 

ook met z’n allen in dit gebied kunnen wonen. 

Maar al meer dan 10 jaar geleden was er 

afgesproken dat ter compensatie van alle natuur 

die met de bouw in De Maricken verloren gaat 

het zuidoostelijke deel van de polder Groot-

Mijdrecht ingericht zou worden als een 

natuurgebied: Marickenland. Hier zou de 

weidegrond omgevormd worden tot rietland, nat 

schraalland en bloemrijk grasland. 

Het gebied dat ligt tussen de N212 (Ir 

Enschedeweg) en Vinkeveen moet zo een 

verbinding vormen met andere natuurgebieden 

in het NatuurNetwerk Nederland. Behalve 

natuur komen er in het gebied recreatie-

voorzieningen, zoals wandelpaden, een 

natuurspeelplaats en vogeluitkijkpunten. 

Wij zitten als De Groene Venen in de 

klankbordgroep, en zijn al een flink aantal jaren 

in gesprek met de bestuurders van Waterschap 

Amstel, Gooi en Vecht, Staatsbosbeheer, 

gemeente De Ronde Venen en de Provincie 

Utrecht om te komen tot een ‘Definitief 

Ontwerp’ voor het oostelijke deel van 

Marickenland. Voor de Groene Venen gaat het 

met name om de aanleg en onderhoud van 

dynamisch moeras, kruiden- en faunarijk 

grasland, laagveen moerasbos, natuur-

vriendelijke oevers en natuurlijk ook fauna-

passages onder de N201. En daarnaast een 

zorgvuldige inpassing van recreatie en 

voldoende ruimte om water te kunnen bergen.

Helaas verloopt deze planvorming veel trager 

dan de woningbouw. Dit komt met name 

doordat er veel discussie is over het te voeren 

waterpeil en de verdere natuurinrichting. DGV 

komt op voor zowel natuur als recreatie. Tot nu 

toe zijn de aanleg van het lisdoddenveld bij de 

begraafplaats Wilnis en de aanleg van een 

toegangspad de enig zichtbare ontwikkelingen. 

De rest van de plannen zijn nog in overleg of 

worden ambtelijk voorbereid. Wij hopen dat 

onderdelen van de natuurontwikkeling- en 

recreatieplannen in 2024 zichtbaar gaan worden. 

Tot die tijd moeten de natuurlijke bewoners 

wachten op hun “nieuwe huizen” en wij tot het 

moment we hier echt van kunnen genieten.

 

N201 en Demmerikse brug

De Groene Venen volgt de ontwikkelingen 

nauwlettend. Na een aantal onderzoeken zijn 

drie varianten naar voren gekomen die in januari 

2024 als opties zijn gepresenteerd. Onderdeel 

hiervan was o.a. een fietstunnel bij de bocht in 

Mijdrecht. De provincie maakte overigens direct 

duidelijk dat met de presentatie van deze opties 
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het nog geenszins vaststaat dat die fietstunnel er 

zal komen. 

Op korte termijn zullen wellicht al voorberei-

dingen worden getroffen. Het gaat daarbij om 

het aanpassen van een aantal kruispunten, het 

verlengen van de wishwall (geluidsreductie) en 

het aanpassen van de afrit A2 richting 

Hilversum. 

Meer informatie over het project Toekomst 

N201 vindt u op www.toekomstN201.nl

 

Ook omtrent de Demmerikse brug houden we 

vinger aan de pols. Om te komen tot een besluit 

over de vervanging van de Demmerikse brug 

wordt een zogeheten variantenstudie gemaakt. 

De mogelijke varianten worden beoordeeld op 

verkeersvei l igheid , bere ikbaarheid en 

leefbaarheid. Daarnaast wordt gekeken hoe elke 

variant scoort op effecten op o.a. natuur, geluid, 

ruimtegebruik en overlast tijdens de uitvoering. 

Ook komt er voor elke variant een zogeheten 

maatschappelijke kosten-batenanalyse (MKBA), 

waarbij de effecten (de baten) ook in geld 

worden uitgedrukt.

Meer informatie is te vinden op www.provincie-

utrecht.nl/demmeriksebrug

 

Bomen

 

DGV toetst de reguliere kapvergunningen, 

doorgaans vanwege het afkeuren van bomen. In 

de meeste gevallen blijken de gevelde bomen 

inderdaad onveilig. Dat is echter niet altijd het 

geval wat bleek na het kappen van een 

beeldbepalende boom ten oosten van de brug 

over de Ringvaart aan het eind van de Kerklaan 

in Vinkeveen.

We betreuren het zonder vergunning snoeien, 

maar feitelijk eerder vellen, van een op de 

Waardevolle Bomenlijst geplaatste taxus in een 

voortuin aan de Herenweg bij het viaduct. 

Kennelijk is het plaatsen van bomen op de 

Waardevolle Bomenlijst geen garantie voor het 

behoud van waardevolle bomen. 

Om een beetje positief te eindigen: de bomen 

langs de Heulweg en Bloemhaven stemmen tot 

tevredenheid.

Werkgroep Otters

Bij de werkgroep otters hebben we weer 

meerdere keren de verschillende plekken 

langsgelopen die een otter zou kunnen bezoeken 

om spraints te zoeken. De otterwerkgroep van 

De Groene Venen bestaat uit Gerard, Rob en 

Robbert. In 2023 begon het jaar een beetje 

teleurstellend omdat we geen sporen konden 

vinden. Na de zomer bleken er echter wel 

sporen aanwezig. Zowel onder de faunapassage 

bij de N212 als in het Gagelgebied hebben we 

sporen gevonden. De otter is waarschijnlijk 

vanuit het zuiden iets verder onze gemeente 

binnengekomen. Bij te ontwikkelen plannen 

zoals Marickenland vragen we meteen aandacht 

voor otterpassages. We zullen ook de 

ontwikkelingen bij de vernieuwing van de N201 

goed in de gaten houden en meteen informeren 

of er maatregelen genomen kunnen worden voor 

de otter.

Waarnemingen 

In 2023 zijn er in Vinkeveen en omgeving 

bijzondere waarnemingen gedaan. 

Om er een aantal te noemen: 
• de visarend is weer gezien in Botshol 
• de koereigers zijn vrij vaak waargenomen in 

de omgeving van Donkereind
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• het plasje achter de begraafplaats blijft 

verbazen. Er zijn verschillende leuke vogels 

in die omgeving waargenomen. Steltkluten 

hebben er gebroed en ook de kleine zwaan is 

in het naastgelegen weiland gezien. 
• in de zomer zaten de Vinkeveense plassen 

vol met zoetwaterkwalletjes. 
• de zeearend kwam meerdere keren over-

vliegen en de flamingo is op bezoek geweest. 
• ook “gewone” soorten in onze omgeving 

zoals ijsvogels, grote oeverspin, ringslang, 

blauwborst en snor laten zich veelvuldig 

zien. 

Het zou toch zonde zijn als we die mooie 

Vinkeveense Plassen opgeven om vol te laten 

bouwen. Ook op de Spoordijk zijn bijzondere 

zeldzame planten te vinden zoals de steenanjer, 

De Ter Aase Zuwe heeft nog steeds heel veel 

wilde kievitsbloemen in de berm.

DGV Natuurfilmcafé in Het Spoorhuis

 

We hebben de succesvolle samenwerking met 

Het Spoorhuis een vervolg gegeven. Wederom 

hebben we vijf prachtige natuurfilms uitgekozen 

die, -na een korte inleiding door de makers van 

de film of door Rob Idema/Gerard Korthals-, 

zijn vertoond op groot doek. Dit zijn de 

uitgezonden films: 

•         Nederland onder water - 29 januari

•         Onder het maaiveld - 19 februari 

•         Wild port of Europe - 24 september

•         Wad - 5 november

•         Grutto! 10 december

 

De samenwerking met Het Spoorhuis met DGV 

Natuurfilmcafé leidt tot meer zichtbaarheid van 

De Groene Venen en levert ook nieuwe leden 

op. 

 

Boekpresentatie 

 

Op 28 februari vond de lancering plaats van het 

in het kader van het 50-jarig bestaan 

ontwikkelde boek ‘Van moeras tot VinkeVEEN, 

een natuurgeschiedenis’. 

Met meer dan 100 belangstellenden was de zaal 

goed vol. Na een korte inleiding door Gerard 

Korthals hebben Luuc Mur & Rob Idema een 

presentatie gegeven over de geschiedenis van 

het gebied en wat er leeft in en om de plassen. 

Het eerste exemplaar van het boek werd 

vervolgens uitgereikt aan wethouder Huib 

Zevenhuizen, gevolgd door een feestelijke toast 

met prosecco en borrelhappen. De mensen die 

het boek besteld hadden konden dit ter plekke 

meenemen. Het boek is zeer goed ontvangen en 

gewaardeerd. Vele kopers van het boek besloten 

om direct een extra exemplaar aan te schaffen. 

Na afloop stonden de mensen in de rij voor de 

signering van het boek door Luuc Mur. 

Inmiddels is de eerste oplage van 650 

exemplaren uitverkocht en de tweede (en 

l aa t s t e ) op l age van 250 exempla ren 

nagenoeg. Dat betekent dat er in totaal meer dan 

900 exemplaren zijn verkocht.  Een enorm 

succes dus!

 

Lezing ‘Onder het Maaiveld’ 

 

Voorafgaand aan de ALV op 25 april verzorgde 

onze voorzitter Gerard Korthals een lezing over 

de biodiversiteit van de bodem. De aanleiding 

voor deze lezing was de lancering van de 

bioscoopdocumentaire Onder het Maaiveld. 

Gerard is als bodemecoloog bij Wageningen 

University & Research nauw betrokken geweest 

bij de ontwikkeling van deze prachtige film.

 

Tijdens de lezing liet hij zien dat het leven in 

onze bodem bijzonder fascinerend en zeer 

divers is. Onder het maaiveld huizen veel meer 

interessante organismen dan de mollen, wormen 

en pissebedden die we allemaal wel kennen. Als 
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leek weten we eigenlijk weinig van de 

diversiteit aan schimmels en bacteriën die in de 

grond leven.  De beelden die Gerard van de film 

‘onder het maaiveld’ liet zien zijn prachtig. De 

(uitvergrote) organismen onder de grond hebben 

onwaarschijnlijke vormen en kleuren en zijn een 

essentieel onderdeel van de voedselketen. De 

biodiversiteit van de bodem is van invloed op 

alles wat daarboven groeit en bloeit.

Charlotte Smit ontvangt lintje

We zijn er als bestuur trots op dat onze 

secretaris Charlotte Smit op 11 mei een 

koninklijke onderscheiding heeft ontvangen. Dit 

vanwege haar grote verdiensten voor een aantal 

maatschappelijke organisaties waaronder de 

Vechtplassencommissie en De Groene Venen. 

Charlotte is op de vele onderwerpen waar De 

Groene Venen zich mee bezig houdt de spin in 

het web. Met haar juridische achtergrond voegt 

ze daarbij een belangrijke extra dimensie toe 

aan ons werk. In de vele jaren dat zij betrokken 

is bij de vereniging heeft zij bovendien een 

grote kennis van zaken opgebouwd, waarmee zij 

ook inhoudelijk een substantiële bijdrage levert 

op alle onderwerpen die onze aandacht hebben.

Het is een meer dan terechte waardering voor 

het vele werk dat Charlotte Smit al ruim 30 jaar 

voor onze vereniging en andere maatschap-

pelijke organisaties verzet.

Waterlessen

 

Op 8 juni verzorgde DGV de jaarlijkse 

waterlessen aan groep 8 van de basisscholen in 

Vinkeveen. Zoals elk jaar waren we weer te gast 

bij Vinkeveen Haven, de ideale plek voor deze 

praktijklessen. De waterles begint met een korte 

introductie over de rol van het water in de 

voedselketen en de Vinkeveense Plassen. 

Daarna gaan de kinderen in groepen aan de slag 

bij de drie onderdelen: 
• de kinderen maken kennis met waterdiertjes 

door deze met een mic roscoop t e 

determineren, 
• ze leren over het ontstaan van de 

Vinkeveense plassen, waarom het doorzicht 

nu goed is en vroeger minder en vangen zelf 

beestjes in het water,
• ze meten van verschillende waterbronnen de 

zuurgraad, temperatuur en het zuurstof-

gehalte en leren hierbij over waterkwaliteit. 

Het uurtje eindigt met een lekker glaasje 

limonade. 

De waterles wordt mogelijk gemaakt met hulp 

van het Ronde Venen Fonds, Vinkeveen Haven, 

NME-centrum de Woudreus en niet te vergeten 

de leerkrachten die de kinderen begeleiden. 

Bestuursexcursie defosfateringsinstallatie 

Vinkeveen

 

Met het bestuur van De Groene Venen zijn we 

op 23 juni op excursie geweest naar de 
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Defosfateringsinstallatie bij Demmerik in 

Vinkeveen. Medewerkers van Waternet hebben 

ons de werking van de installatie uitgelegd en 

we zijn bijgepraat over hoe de waterstromen  uit 

de lagere polders ten zuiden en oosten van 

Vinkeveen naar de hoger gelegen Vinkeveense 

Plassen lopen. De defosfateringsinstallatie 

verwijdert sinds 2008 fosfaten uit het 

Ringvaartwater, voordat het de Vinkeveense 

Plassen instroomt.   Door het defosfateren is de 

algengroei verminderd en de waterkwaliteit 

beter geworden.

 

Excursie Biesbosch

 

Aan deze excursie die we organiseerden op 27 

augustus hebben zo’n 50 leden (het maximum) 

deelgenomen. Het museumeiland bij de 

Biesbosch heeft een vaste expositie waar het 

ontstaan en alle menselijke activiteiten in het 

gebied wordt uitgelegd. Het zoetwater-

getijdengebied is ontstaan na de Elisabethsvloed 

van 1421.

Na de lunch in museumcafé Biesonder klaarde 

het weer op en konden we buiten nog even 

rondkijken naar het schaalmodel van de 

Biesbosch en de daktuin.

Daarna startte de rondvaart met een elektrische 

boot die stiekem toch veel herrie maakte (vooral 

de boegschroef). Zowel binnen als buiten 

konden we genieten van de zilverreigers, 

krakeenden, heel veel zwanen en... een 

visarend! Die gaf naast onze boot een showtje 

weg door in het water te duiken en er met een 

vis vandoor te gaan. De gids vertelde over de 

Biesbosch, haar geschiedenis en de huidige 

invulling als natuur- en recreatiegebied. Al met 

al een zeer geslaagde excursie. 

Jaarmarkt Vinkeveen

Voor het eerst heeft De Groene Venen een 

kraam gehuurd op de jaarmarkt Vinkeveen op 

12 juli. Dit hebben we gedaan om de (vele) 

bezoekers van de markt te informeren over onze 

vereniging en eventueel te verleiden tot een 

lidmaatschap. Ook hebben we de markt gebruikt 

om ons boek ‘Van Moeras tot VinkeVEEN’ te 

verkopen. We hebben behoorlijk wat nieuwe 

l e d e n m o g e n v e r w e l k o m e n e n o o k 

geïnteresseerde inwoners en toeristen blij 

kunnen maken met een boek. We werden hierbij 

geholpen door twee van onze trouwe leden 

Tineke Oom en Gerda Veth, ware ambassadeurs 

van DGV.

 

Vaarexcursie Vinkeveense Plassen

 

Op 30 september hebben we een vaarexcursie 

op onze eigen plassen georganiseerd. Met dank 

aan de gemeente, die hiervoor een subsidie 

beschikbaar heeft gesteld. Met dit geld konden 

we het schip De Demmerik inclusief schipper 

huren, die ons in drie uur over alle drie de 

plassen loodste. De excursie werd verzorgd door 

bestuursleden Gerard Korthals en Rob Idema.  

Als ecoloog en bioloog hebben zij veel kennis 

over de Vinkeveense Plassen. Het aantal 

aanmeldingen voor deze excursie overtrof onze 

verwachtingen, daarom werd er zowel ’s 

morgens als ’s middags gevaren met per keer 

zo’n 25 deelnemers.

Er werd kennis gedeeld over o.a. biodiversiteit, 

waterkwaliteit, het belang van vissenbossen, 

maar ook alles wat er leeft aan vissen, vogels en 

planten kwam aan bod. 

De excursie was leuk, interessant en het weer 

zat ook nog mee. Het is erg fijn dat veel van 

onze leden enthousiast waren en zich op hebben 

gegeven voor deze excursie. Vanwege dit succes 

willen we de excursie volgend jaar nogmaals 

organiseren.

 

De Groene Venen - Jaarverslag 2023  10



Lezing Arjan Postma 

 

Arjan Postma is natuurkenner, auteur, spreker, 

bekend van radio en televisie en vooral: een 

geboren verhalenverteller. Zonder visuele 

ondersteuning (maar wel samen met zijn hond 

Skipper) wist hij ons op 24 oktober bijna twee 

uur uur te boeien met zijn anekdotes en 

verhalen. 

Als boswachter heeft hij een enorme schat aan 

kennis en ervaring  en hij weet interessante 

parallellen te trekken tussen de dierenwereld en 

het menselijke gedrag. Aan de orde kwamen o.a. 

biodiversiteit en de relatie tussen natuur en 

recreatie. Dieren hebben last van ons. 

Kwetsbare natuur moeten we met rust laten en 

er voor zorgen dat we niet overal kunnen 

recreëren. Daarnaast moeten we ook kunnen 

recreëren. Zonering is dus belangrijk voor 

natuur en voor de mens.

Wij hadden hem ook gevraagd om in te zoomen 

op het Bestemmingsplan Vinkeveense Plassen, 

maar daar is hij helaas niet meer aan 

toegekomen.

De grote zaal in De Boei was vol; meer dan 90 

mensen hebben de lezing van Arjan Postma 

bijgewoond, het was een enerverende en 

geslaagde avond. 

 

Communicatie De Groene Venen

 

Om nog actueler te zijn en snel te kunnen laten 

zien waar het bestuur zich zoal mee bezighoudt, 

hebben we eind juni een zogenaamd ‘logboek’ 

aan de website www.degroenevenen.org  

toegevoegd. In dit logboek staan korte 

verslagjes, soms met daarin een link over de 

belangrijkste activiteiten die we ondernemen  en 

documenten d ie we opleveren (zoals 

inspraakteksten en zienswijzes).    

De digitale nieuwsbrief; ons zogenaamde 

Natuurbericht, hebben we vier keer verstuurd. 

Daarnaast heeft het bestuur meerdere mails 

gestuurd over activiteiten zoals excursies, de 

films en de lezingen. 

Van X (voorheen Twitter) hebben we afscheid 

genomen als nieuwskanaal. Met name de 

discussie rondom Elon Musk en zi jn 

controversiële ideeën hebben ons hiertoe doen 

besluiten. 

In 2023 hebben we 11 columns geschreven over 

grote en kleinere natuuronderwerpen. Het 

gelijknamige weekblad De Groene Venen is ons 

‘huismedium’ voor de columns. Ze zijn 

overigens ook na te lezen in het archief op onze 

website. 
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3. VERSLAG ALGEMENE 

LEDENVERGADERING 25 APRIL 2023

 
 

Notulen ALV 2023 

 

Opening vergadering

De voorzitter heet om 21.20 uur de aanwezigen 

van harte welkom. Inclusief het voltallig 

aanwezige bestuur zijn er 20 leden aanwezig.

 

De penningmeester bedankt Gerard onder 

overhandiging van een attentie voor zijn 

interessante lezing. 

 

Ingekomen stukken

Er is bericht van verhindering ontvangen van de 

heren Van Vliet en Kolenberg.

 

Notulen Algemene ledenvergadering van 29 

maart 2022

Er zijn geen opmerkingen over en n.a.v. het 

verslag. Het verslag wordt ongewijzigd 

vastgesteld.

 

Jaarverslag 2022

In zijn toelichting staat de voorzitter nog even 

stil bij een aantal bijzonderheden van het jaar 

2022. Zo memoreert hij dat de wandeling door 

de polder Demmerik wellicht qua observatie 

van weidevogels minder interessant was maar 

dat de waarneming van de vele gele ratelaars en 

orchideeën in de vegetatie optimistisch stemt. 

Het door Luuc Mur geschreven lustrumboek 

(voor 50 jaar De Groene Venen) Van moeras tot 

VinkeVEEN is een groot succes. De eerste druk 

was al gauw uitverkocht en de tweede druk zal 

spoedig beschikbaar zijn.

Er is veel belangstelling voor de serie 

natuurfilms die in 2022 in samenwerking met 

Het Spoorhuis aldaar wordt vertoond. Het 

project wordt in 2023 gecontinueerd.

Diverse plannen en ontwikkelingen vragen de 

aandacht van het verenigingsbestuur. De 

voorzitter noemt bijvoorbeeld:
• het nieuwe bestemmingsplan voor de 

Vinkeveense Plassen waar DGV de 

natuurbelangen behartigt.
• de aanpassing van de N201 waar DGV m.n. 

let op voldoende faunapassages.

• de aanleg van vissenbossen op de 

Vinkeveense Plassen (bevorderen meer 

vissenbossen en monitoring aangelegde 

vissenbossen).
• het nieuwe natuurgebied Marickenland bij 

Vinkeveen waar de uitvoeringsfase staat te 

beginnen.
• groenvoorzieningen zoals voldoende grote 

bomen. Het groen op de Heulweg en 

Bloemhaven stelt tevreden, het parkeerterrein 

bij het dorpshuis De Boei juist niet.
• De waterkwaliteit in ons gebied is, gebaseerd 

op de normen van de Kaderrichtlijn water, 

nog steeds onvoldoende. Luuc Mur merkt op 

dat de blauwwieren van de jaren 70 gelukkig 

niet op dat niveau terug zijn maar dat we daar 

niet ver vanaf zijn. Luuc pleit in dit kader in 

verband met het wankele evenwicht voor een 

adequate oplossing voor de vuilwaterafvoer 

van de recreatiewoningen op de plassen.

 

Financieel verslag 2022

Toelichting penningmeester

De penningmeester licht het naar de mening van 

het bestuur bevredigende financiële resultaat 

kort toe. 

 

Verslag kascommissie 2022

Nico Veerman en Piet Boekel hebben de 

kascontrole over het boekjaar 2022 uitgevoerd. 

Bijzondere aandacht werd gevraagd voor de 

vermogensvergelijking. Door transitoria op een 

iets andere manier te boeken wordt dit in de 

komende jaren opgelost. 

Namens de kascommissie adviseert Piet Boekel 

om de jaarstukken 2022 goed te keuren hetgeen 

daarna ook gebeurt.
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Benoeming kascommissie 2023

Meindert Brunia is bereid zitting te nemen in de 

kascommissie 2023. De penningmeester zal de 

heden afwezige Nico Veenman uitnodigen 

eveneens deel te nemen.

 

Begroting 2023

De penningmeester meldt dat er nogal wat 

verplichtingen i.v.m. het lustrumboek zijn. Naar 

verwachting zal de balans per 1 april 2023, ook 

door de goede verkoopresultaten, alweer 

gunstiger zijn.

De vergadering heeft geen vragen en keurt de 

begroting goed.

 

Bestuur

De voorzitter haalt herinneringen op aan de 

recent overleden Cees Koper. Hij was meer dan 

25 jaar bestuurslid van de vereniging en 

vervulde diverse functies. Cees was een ware 

natuurliefhebber, was jarenlang secretaris en 

penningmeester en later organiseerde hij met 

veel liefde en stiptheid vele excursies en de 

waterlessen aan de Vinkeveense leerlingen van 

groep 8. Kort voor zijn overlijden had Cees de 

jaarrekening 2022 nog gecheckt. De Groene 

Venen verloor met Cees een waardevol 

bestuurslid.

 

Aftredend en herkiesbaar zijn Cora Baas, Rob 

Idema, Gerard Korthals en Charlotte Smit.

Luuc Mur deelt mede dat hij vorige week zijn 

bestuursfunctie heeft neergelegd vanwege 

verschillen van inzicht en irritaties binnen het 

bestuur. Luuc zal zich blijven inzetten voor 

natuur en landschap, mogelijk samen met De 

Groene Venen. De vraag van een van de leden 

of het een beleidskwestie betrof beantwoordt 

Luuc bevestigend. Luuc wil dat desgewenst 

eventueel separaat met de vraagsteller 

bespreken. Charlotte stelt dat de redelijkheid in 

dat geval vereist dat de vraagsteller ook met de 

nog zittende bestuursleden spreekt. De 

vraagsteller gaat onder voorbehoud akkoord met 

de herbenoeming van de herkiesbare 

bestuursleden. De overige aanwezigen gaan 

zonder voorbehoud akkoord.

 

De voorzitter spreekt de verwachting uit dat het 

bestuur onversaagd haar activiteiten zal 

voortzetten. Hij noemt de zonnevelden (waar 

DGV geen voorstander van is), de invulling van 

Marickenland, de ontwikkeling van een robuust 

weidevogelgebied á la het Aanvalsplan Grutto. 

Er staan interessante activiteiten op het 

programma zoals een excursie naar de 

Biesbosch, drie nieuwe natuurfilms en een 

lezing door Arjan Postma. Ook zal DGV zich 

presenteren op de Jaarmarkt in Vinkeveen.

            

Rondvraag

Een van de leden vraagt of DGV bij de 

provincie wil bevorderen dat de deze een 

vergunning kan verstrekken voor bestrijding van 

ganzen in de winter. Dat zou wellicht de 

bereidheid vergroten om de door DGV 

gevraagde staking van de jacht in het 

weidevogelbroedseizoen te accorderen.

Naar aanleiding van een vraag meldt de 

voorzitter dat de aandacht van DGV op het 

terrein van Landschapsinrichting betrekking 

heeft op bijvoorbeeld overheidsplannen om 

m e e r b o s s e n a a n t e l e g g e n . I n h e t 

veenweidegebied moet daarmee voorzichtig 

worden omgegaan.

De voorzitter meldt op een vraag van een 

aanwezige in de zaal dat het experiment met de 

aanplant van lisdodde in Marickenland mislukt 

is. De bewuste locatie is gelukkig wel een 

waardevol plasdrasgebiedje geworden voor 

weide- en moerasvogels.

 

Sluiting vergadering

Om 22.25 uur sluit de voorzitter de vergadering.
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4. FINANCIEEL VERSLAG 

2023 EN BEGROTING 2024 

 

 

De jaarrekening over 2023 is opgemaakt 

volgens het kasstelsel. De datum van bank- 

betaling en -ontvangst is maatgevend. In de 

vergelijking met voorgaande jaren is dit 

aangepast.

 

2023 startten we met 298 leden, aan het einde 

van het jaar stonden er 352 betalende leden 

ingeschreven. Een stijging van 18%, ondanks 

opzeggingen (verhuizing), royement en 

overlijden.

 

Uit bijlage 1 financieel overzicht blijkt een 

negatief exploitatiesaldo van ¬ 3.900. Onze 

bijdrage aan het Lustrumboek kwam uit op ¬ 

1.180 euro. Educatieprojecten, bestuursoverleg, 

onze aanwezigheid op de jaarmarkt, de 

waterlessen en social strategy (vergoeding 

gebruik foto Markerwadden) en eHerkenning, 

nodig voor het aanvragen van subsidie bij de 

gemeente, zorgden voor flink hogere uitgaven 

dan begroot. De toename van het aantal leden 

hangt samen met onze toegenomen publiciteit 

en aanwezigheid.

 

De ontvangen contributies waren 20% hoger, de 

donaties 1% lager. Er zijn meer 5 euro leden dan 

in het voorgaande jaar. Het is fantastisch ieder 

jaar weer vast te stellen hoeveel leden ons een 

warm hart toedragen met een extra donatie. Ons 

uitgangspunt blijft dat een contributie van vijf 

euro het lidmaatschap van De Groene Venen 

toegankelijk maakt. Leden zijn belangrijk, ook 

om het draagvlak in de verschillende gremia te 

versterken.

Voorgesteld wordt het nadelig exploitatiesaldo 

ten laste te brengen van de algemene reserve. 

 

Voor de waterles werden digitale meetinstru-

menten aangeschaft waarvoor de bijdrage van 

de Stichting Ronde Venen Fonds dankbaar werd 

gebruikt. De bijdrage van de vereniging voor de 

waterlessen was uiteindelijk ¬ 283,50.

De afrekening van de natuurfilms in het 

Spoorhuis loopt nu ook via het Spoorhuis. Een 

inleider van een natuurfilm ontving van ons een 

vergoeding. 

In de post diversen valt de post van ¬ 236 op. 

Voor het aanvragen van de subsidie bij de 

gemeente was eHerkenning noodzakelijk. 

Daarmee kunnen we ons als vereniging kenbaar 

maken. Het is niet te verwachten dat we dit 

anders dan voor het aanvragen van subsidie 

nodig hebben. Daarom is deze uitgave 

opgenomen in ons verzoek tot subsidie voor de 

projecten van kennisoverdracht.

 

In bijlage 2 verantwoording een overzicht van 

de kosten en opbrengsten van het lustrumboek. 

In eerste instantie werden 690 exemplaren 

gedrukt. Die zijn dermate snel uitverkocht dat is 

besloten nog 250 exemplaren te herdrukken. 

Ultimo 2023 zijn in totaal 919 exemplaren 

verkocht. 

In de bijlage ook een overzicht van de besteding 

van de geweldige bijdrage van de Gemeente De 

Ronde Venen van ¬ 1.800. Het is besteed aan 

overdracht van kennis over de Vinkeveense 

plassen en aan de lezing van Arjan Postma in De 

Boei.

In die bijlage ook de verantwoording van de 

geslaagde excursie naar de Biesbosch. 

 

Bijlage 3 Begroting 2024

In de begroting 2024 zijn bedragen opgenomen 

die vergelijkbaar zijn met 2023. In de voetnoten 

zijn de bijzonderheden verklaard. Nieuw is de 

p o s t ‘ s a m e n w e r k i n g N a t u u r v r i e n d e n 

Vinkeveense Plassen’. Het gaat hier om de 

kosten van een mailadres en de bouw van een 

website en advies bij de inzet van social media. 

Ook voor 2024 is weer een bijdrage van 

¬ 1.450 door de Gemeente DRV toegezegd, te 

bes teden aan kennisoverdrach t : twee 

bijeenkomsten met gastsprekers, een rondvaart 

VVP, twee excurs ies en bezoek aan 

defosfateringsinstallatie. 

Wat opvalt is de schenking van een lid van de 

vereniging die verder anoniem wenst te blijven. 

Wi j hebben u i td rukke l i jk onze dank 

uitgesproken voor deze genereuze schenking. 

He t bed rag za l worden bes t eed aan 

kennisoverdracht. 
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Stichting Ronde Venen Fonds

In 2022 ontvingen wij van de Stichting een 

bijdrage van ¬ 400 voor de waterlessen in 2023. 

Tijdens de waterlessen viel steeds vaker op dat 

de leerlingen geïnteresseerd zijn in digitale 

metingen van, bijvoorbeeld, zuurgraad, zuurstof 

en fosfaat gehalte van de verschillende 

watermonsters. Daarom zijn in 2023 drie 

meetinstrumenten aangeschaft – temperatuur, 

fosfaat en ammonia – voor in totaal ¬ 604. Ook 

in 2023 ontving de vereniging een bijdrage van 

de Stichting voor de waterlessen in 2024. 

Daarvoor is inmiddels een tr i-oculair 

aangeschaft die kan worden aangesloten op een 

beeldscherm. Dat betekent niet meer per leerling 

en per object de oculairs aanpassen. Het groepje 

leerlingen – meestal 6 – kan nu op het 

beeldscherm meekijken wat onder de 

microscoop te zien is wat de kennisoverdracht 

verder verbetert. 
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BIJLAGE 1: 

FINANCIEEL OVERZICHT 2023
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BIJLAGE 2: 

VERANTWOORDING 2023
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BIJLAGE 3: 

BEGROTING 2024
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